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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.5.2018 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

 Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 23 maja 2018 roku.  

 

 

 Na stan 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany 

porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 rok. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu  1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.4.2018 nie wniesiono. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.4.2018 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 26 kwietnia 2018 roku. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Olecko na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych 
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Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że w załączniku do uchwały Nr ORN.0007.18.2018 Rady Miejskiej w Olecku  

z dnia 23 marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy Olecko na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w kolumnie 

„Granice obwodów głosowania” w wierszu dotyczącym obwodu głosowania nr 14 przez 

omyłkę wpisano nazwę miejscowości „Dzięgiele Oleckie” zamiast nazwy jednostki 

pomocniczej gminy, czyli Sołectwa Dzięgiele. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Olecko na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

 

 

b) projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci przedszkoli, oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego  

na terenie Gminy Olecko 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego 

w Kijewie 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, iż na sesji Burmistrz zgłosi wniosek do porządku obrad o zmianę kolejności 

uchwalenia projektów uchwał. Najpierw winno być uchwalone utworzenie Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Kijewie, następnie ustalenie sieci placówek oświatowych,  

co też sugerowała Komisja Oświaty (…) na wczorajszym posiedzeniu.  

Proponuje się utworzenie ZWP w Kijewie na wniosek rodziców dzieci 3-6 – letnich z okolic 

Kijewa. Organ prowadzący tworząc inną formę wychowania przedszkolnego proponuje 

organizację ZWP. Taka placówka nie posiada statutu. Gdy zostanie utworzona, będzie 

wprowadzona do sieci, którą opiniuje Kurator Oświaty. Wczoraj została wysłana do gminy 

pozytywna opinia w tej sprawie. 

By utworzyć ZWP gmina obowiązana była pozyskać również zgodę ze straży pożarnej oraz 

Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olecku. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czego jeszcze dotyczyły uwagi Komisji Oświaty (…). 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że oprócz zmiany kolejności uchwalenia projektów uchwał, komisja 

wskazała, aby w projekcie uchwały dotyczącym sieci placówek przyjąć nazwy: „Zespół 

Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w… (…).” 

 

Pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków)  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie ustalenia sieci przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

oraz innych form wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Olecko. 
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Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Kijewie. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie  powierzenia Miastu Suwałki realizacji zadania 

publicznego dotyczącego organizowania nauki religii Kościoła Staroobrzędowego 

uczniów z terenu Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

oznajmiła, iż Burmistrz ma obowiązek organizowania religii w grupach poniżej 7 osób.  

Z terenu Gminy Olecko na naukę religii Kościoła Staroobrzędowego w Suwałkach uczęszcza 

jeden uczeń. Stąd na podstawie porozumienia gmina będzie ponosić koszt prowadzenia zajęć 

wyliczony proporcjonalnie do ilości dzieci z naszej gminy, który wyniesie 578,03 zł rocznie 

na jednego ucznia. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, za co jest zwrot kosztów. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że koszt stanowi wynagrodzenie nauczyciela. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie powierzenia Miastu Suwałki realizacji zadania publicznego dotyczącego 

organizowania nauki religii Kościoła Staroobrzędowego uczniów z terenu Gminy Olecko. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego – Kukowo 3 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, iż projekt uchwały został sporządzony w związku ze złożonym wnioskiem 

Sołectwa Kukowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu w Kukowie.  

Projekt planu obejmuje obszar dz. ewid. nr 57/4 wraz z otoczeniem, na której inwestor 

planuje budowę fermy drobiu. Obecnie postępowanie o wydanie decyzji środowiskowej jest 

zawieszone, a inwestor został zobowiązany przygotować raport oddziaływania inwestycji na 

środowisko. Plan obejmuje teren o powierzchni ok. 60 ha. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Aksienionek 

zapytał, czy inwestor mieszka na terenie gminy i zaznaczył, iż powiat oraz gmina mają 

charakter socjalny, nie ma wielu zakładów pracy, więc należy zachować proporcje i nie 

ograniczać rozwoju. 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

wtrąciła, że przedsiębiorca mieszka na terenie gminy. Projekt zakłada przystąpienie  

do sporządzenia planu, natomiast na etapie procedury planistycznej będzie można składać 

wnioski do planu. Być może pojawią się wnioski o lokalizację fermy do 60 DJP, kiedy taka 

inwestycja nie jest oddziałująca szkodliwie na środowisko. Nie można na tym etapie założyć 

wprowadzenia na całym obszarze zakazu zabudowy.  
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Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

dodał, iż gmina stara się tak przygotować przepisy prawa miejscowego, aby  tam, gdzie 

mieszkańcy nie widzą przeszkód w rozbudowie lokalnego gospodarstwa rolnego, umożliwić 

rolnikowi rozbudowę, natomiast na terenach, gdzie przedsiębiorca nie mieszka, a chce 

wybudować fermę, gmina stara się słuchać głosów sprzeciwu mieszkańców wsi  

i je uwzględniać.  

 

Członek Komisji – Zbigniew Aksienionek 

powiedział, iż sądził, że ferma ma powstać na terenie zwartej zabudowy we wsi. Zawsze 

można rozwiązać problem wyborem innej lokalizacji na działce oraz posadzeniem pasa 

zieleni w postaci drzew. Jego uwagi dotyczą obu projektów uchwał, bo w zasadzie inwestycje 

leżą na skraju jednej i drugiej wsi. Jest przeciwko „tępieniu w czambuł” przedsiębiorczości, 

bo potem może to skutkować brakiem zachowania równowagi.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

wskazała, że w okolicy planowanej inwestycji powstają nowe domy, natomiast w Kukowie 

sytuacja jest odwrotna, bo omawiana inwestycja byłaby już trzecią w miejscowości.  

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

dodał, iż jeśli są możliwości, to nie należy blokować inwestycji. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Aksienionek 

stwierdził, że przedsiębiorca winien szukać miejsc na uboczu, w celu realizacji inwestycji, by 

nie była uciążliwa. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – Kukowo 3. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego – Rosochackie 1 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

poinformowała, iż w miejscowości Rosochackie zaproponowany do sporządzenia planu 

obszar obejmuje dz. ewid. nr 43/4 wraz z otoczeniem. Powierzchnia całego terenu wynosi  

ok. 46 ha, ograniczony jest ciągami komunikacyjnymi i granicą Gminy Świętajno.  

Sytuacja jest analogiczna jak w Kukowie, procedura jest na etapie zawieszenia postępowania 

środowiskowego, zaś inwestor jest obowiązany przygotować raport oddziaływania  

na środowisko.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – Rosochackie 1. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2018-2028 
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h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

podkreśliła, że projekty uchwał omówi jednocześnie. 

Zarówno plan dochodów, jak i wydatków zwiększa się o tą samą kwotę 3.356.763 zł. 

Omówiła zmiany w planie dochodów: 

 w dz. 758 – Różne rozliczenia, zwiększa się plan o 55.000,00 zł z tytułu rozliczeń, 

zwrotów z lat ubiegłych, 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, wprowadza się plan dotacji 

celowej w wysokości 700.000,00 zł na zrealizowany w latach ubiegłych projekt 

„Partnerstwo na rzecz ochrony wód obszaru transgranicznego Litwy, Polski i Rosji”  

w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska – Rosja na lata 2007 

– 2013. Gmina sprzeda euro po rozliczonym projekcie, 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, wprowadza się plan dotacji 

celowej w wysokości 2.601.763,00 zł na realizację projektu „Rozbudowa  

z przebudową amfiteatru w Olecku” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020. 

Omówiła zmiany w planie wydatków: 

 w dz. 600 – Transport i łączność, zwiększa się plan wydatków bieżących  

o 320.000,00 zł na remonty dróg publicznych gminnych i wewnętrznych – ze względu 

na mało mroźną zimę wiosną wydatkowano dużo środków na ich naprawę, 

 w dz. 630 – Turystyka, wprowadza się zadanie inwestycyjne „Zagospodarowanie 

nabrzeża jeziora Olecko Wielkie” z planem 45.000,00 zł z przeznaczeniem na koszty 

przygotowawcze projektu planowanego do konkursu w ramach Programu Współpracy 

Transgranicznej Polska-Rosja 2014-2020, tj. dokumentacje techniczne, studium 

wykonalności projektu. Planuje się zagospodarowanie tzw. dzikiej plaży, nabrzeża 

przy LOK-u, wykonanie plaży przy ZST w Olecku oraz przeprawę mostową 

na „Szyjce”,  

 w dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, zwiększa się plan wydatków bieżących  

o 49.200,00 zł na remont budynku ul. Kolejowa 31 (instalacja elektryczna II piętro), 

 w dz. 710 – Działalność usługowa, zwiększa się plan wydatków bieżących  

o 30.000,00 zł na sporządzenie zmiany miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko w związku z przystąpieniem do sporządzenia 

mpzp Kukowo 3 i Rosochackie, 

 w dz. 750 – Administracja publiczna, dokonuje się zmian: 

a) rezygnuje się z realizacji zadania inwestycyjnego „zakup systemów 

informatycznych (LAN i ePZP) zmniejszając plan o 48.500,00 zł, 

b) wprowadza się zadanie inwestycyjne „zakup systemu eSesja” z planem 

19.692,00 zł, 

c) zwiększa się plan wydatków bieżących o 28.808,00 zł z przeznaczeniem na 

zakup sprzętu do obsługi systemu eSesja (tablety, kamera, laptop) i usługi 

szkoleniowe w zakresie obsługi systemu, 

d) wydatki bieżące w kwocie 5.000,00 zł przewidziane na dotacje organizacjom 

pozarządowym w ramach konkursu na wykonanie diagnozy potrzeb sektora 

pozarządowego, przenosi się do paragrafu 4300 (zakup usługi), gdyż  

w konkursie nie wpłynęła żadna oferta, 

 w dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, wprowadza się 

zadanie inwestycyjne „rozbudowa monitoringu miejskiego w Olecku” z planem 

46.800,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie prac projektowych rozbudowy, która 

obejmie: skate park, długi mostek, amfiteatr, obiekty MOSiR i przy LOK. W ramach 

przebudowy amfiteatru również zaplanowano montaż dwóch kamer, dlatego zostanie 

rozbudowana istniejąca sieć, 
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 w dz. 851 – Ochrona zdrowia (Przeciwdziałanie alkoholizmowi), przenosi się plan 

wydatków z bieżących do majątkowych na zadanie inwestycyjne „modernizacja 

budynku ul. Nocznickiego 15” w wysokości 37.000,00 zł, 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, zmniejsza się plan o 91.592,00 zł, przewidziany 

na realizację zadania inwestycyjnego „modernizacja energetyczna budynku 

Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku” i wprowadza się zadanie  

z tą samą kwotą pod nazwą „Modernizacja energetyczna budynków użyteczności 

publicznej w Olecku”. W ramach zadania przewiduje się sporządzenie dokumentacji 

potrzebnej do aplikowania o środki na termomodernizację przedszkola, trzech szkół 

miejskich (SP nr 1, SP nr 2, SP nr 3) oraz dwóch budynków UM. Głównym celem 

projektu jest podniesienie efektywności energetycznej budynków. Z Regionalnego 

Programu Operacyjnego Warmia i Mazury 2014-2020 można pozyskać 

dofinansowanie do 80% kosztów inwestycji, 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, dokonuje się zmian: 

a) zwiększa się plan na zadaniu inwestycyjnym „ochrona bioróżnorodności fauny 

i flory występującej w dorzeczu rzeki Lega i zlewni jeziora Oleckie Wielkie”  

o kwotę 234.000,00 zł po rozstrzygnięciu przetargu, 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, dokonuje się zmian: 

a) zwiększa się plan dotacji podmiotowej dla samorządowej instytucji kultury  

o 30.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie koncertu „W Hołdzie 

Wolności” z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości przez Polskę oraz 

dofinansowanie Przeglądu Zespołów Amatorskich LEGA FEST, 

b) zwiększa się plan na zadaniu inwestycyjnym „rozbudowa z przebudową 

amfiteatru w Olecku” o kwotę 2.601.763,00 zł realizowanego w ramach RPO. 

Oznajmiła, że dokonuje się następujących zmian w WPF: 

 w 2018 r. zwiększa się dochody i wydatki ogółem o 4.315.782,32 zł, czyli więcej, niż 

wynoszą zmiany w budżecie, ponieważ WPF obejmuje również zmiany dokonane 

zarządzeniem Burmistrza na koniec kwietnia, a obejmują głównie dotacje z budżetu 

Wojewody na zadania zlecone i własne, 

 w załączniku Nr 2 „Wykaz realizowanych w latach 2018-2022”: 

a) na przedsięwzięciu „Rozbudowa z przebudową amfiteatru w Olecku” zwiększa 

się łączne nakłady finansowe na 2018 r. o 2.601.763,00 zł i przenosi się 

zadanie do projektów związanych z programami realizowanymi z udziałem 

środków UE, 

b) dokonuje się zmiany nazwy przedsięwzięcia z „Modernizacji energetycznej 

budynku Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku”  

na „Modernizację energetyczną budynków użyteczności publicznej w Olecku”. 

Gmina ubiegała się o dofinansowanie na modernizację przedszkola, ale nie 

otrzymała go. Ponownie zostanie złożony wniosek, ale zadanie będzie 

rozszerzone o udział trzech szkół miejskich oraz budynki urzędu miejskiego.  

W związku z powyższym musi być wykonany audyt energetyczny budynków.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

odnośnie naprawy dróg gminnych wskazał, iż w budżecie na dany rok są zaplanowane 

określone środki, lecz oczekiwania są bardzo duże, więc trzeba zwiększać wydatki na ten cel. 

Dochodzi do paradoksalnych sytuacji, kiedy mieszkańcy zgłaszają prośby o naprawy, kiedy 

stan dróg wcale nie jest jeszcze taki zły, np. jest tzw. tarka, ale nie ma dziur.  

Przypomniał, że gmina uczestniczy w projekcie asfaltowania kilkudziesięciu dróg, jednak nie 

ma jeszcze żadnej decyzji instytucji. Na koniec maja powinna pojawić się informacja w tym 

zakresie.  

Jeśli chodzi o zadanie inwestycyjne „Zagospodarowanie nabrzeża jeziora Olecko Wielkie” 

wyjaśnił, że Program Współpracy Transgranicznej Polska-Rosja 2014-2020 został 

odblokowany pod koniec 2017 r. Gmina stara się wykorzystać wszystkie szanse, by wykonać 
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inwestycje w ramach dofinansowania z programu. Termin do przygotowania dokumentów 

jest krótki.  

Przypomniał, iż już dawno były prowadzone rozmowy na temat rozbudowy monitoringu  

w kierunku „Skoczni”, gdyż przy Alei 450-lecia Olecka znajduje się już dużo sprzętu 

sportowego, a naprawy po dewastacjach w mieście kosztują ok. 100 tys. rocznie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

w jej opinii monitoring nie we wszystkich punktach jest uzasadniony i lepiej byłoby 

dofinansować większą ilość patroli policyjnych lub większe sumy ubezpieczenia urządzeń. 

Rozbudowa monitoringu za 2-3 lata spowoduje wzrost kosztów na konserwację  

i modernizację systemu.     

 

Innych pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2018-2028. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Olecko na 2018 rok. 

 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

oznajmiła, że radni zapoznali się z dostarczonym sprawozdaniem i prosiła o zadawanie pytań. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wskazała, iż ze sprawozdania z wykonania budżetu wynika, że pozostała nadwyżka w kwocie 

510.445,3 zł, która została wprowadzona do budżetu gminy na 2018 r. w pierwszym kwartale 

tego roku. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu jest pozytywna i już wpłynęła do urzędu. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej  

w Olecku wyraziła pozytywną opinię o sprawozdaniu, a jej wniosek został wysłany do RIO, 

która również wydała pozytywną opinię o wniosku komisji.  

Ponadto Burmistrz przedłożył zarządzenie w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego  

za 2017 rok, które obejmuje bilans z wykonania budżetu Gminy Olecko, łączny bilans 

obejmujący dane wynikające z bilansów samorządowych jednostek budżetowych, łączny 

rachunek zysków i strat oraz łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podkreśliła, że Rada w trakcie zatwierdzała zmiany do budżetu gminy proponowane przez 

Burmistrza. Sytuacja finansowa gminy jest na plusie. Pozostaje kwestia struktury wydatków, 

co zmieni się w tym roku, bo wydatki bieżące wynosiły 91,6%, zaś majątkowe 8,4%, 

natomiast wskaźnik zadłużenia – 24,5%.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

zaznaczyła, iż wydatki majątkowe stanowią 8,4% w ogólnej strukturze wydatków, ale 

realizacja zadań zleconych takich jak Rodzina 500+, zasiłki rodzinne powoduje znaczne 
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zwiększenie dochodów. Struktura wydatków majątkowych z dochodów własnych kwotowo 

jest taka sama, natomiast procentowo znacznie niższa.  

Jeśli chodzi o dochody i wydatki ogółem, to dochody w stosunku do planu nie zostały 

wykonane w kwocie 988 tys. zł. Głównie z tego powodu, iż plan obejmował dotację  

w kwocie 700 tys. zł, wprowadzaną do budżetu w maju, gdyż w ubiegłym roku euro nie było 

sprzedane. Natomiast wydatki nie zostały wykonane na kwotę 1,5 mln zł i stąd powstała 

nadwyżka persaldem 510 tys. zł.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że Pani Skarbnik czuwa nad budżetem, by gmina była finansowo bezpieczna. 

Jednak struktura wydatków winna nieco się zmienić. Wydatki na oświatę i wychowanie, 

rodzinę i pomoc społeczną są bezdyskusyjne, ale na gospodarkę komunalną i ochronę 

środowiska, administrację publiczną oraz transport i łączność wydaje się prawie tyle samo,  

a wydatki na kulturę fizyczną są porównywalne z wydatkami na transport i łączność. Wydatki 

nie są współmierne do ciągle zgłaszanych potrzeb. Warto rozważyć, by w przyszłych latach 

zwiększyć wydatki na transport i łączność oraz gospodarkę komunalną. Przykładowo 500 tys. 

na utrzymanie dróg to jest bardzo mało.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

podkreślił, iż wydatki związane z oświatą, rodziną i pomocą społeczną wynosiły ponad  

60 mln zł. Pozostała kwota z 96–milionowego budżetu była przeznaczona na wszystkie inne 

wydatki. Więc odpowiedź sama się nasuwa, gdzie należy szukać oszczędności.  

Podkreślił, że należy również poprawić sytuację lokalową w gminie. Być może warto co roku 

przeznaczać określoną kwotę na zakup 2-3 mieszkań na rynku, by powiększać zasób lokali 

komunalnych, dzięki któremu będzie można utrzymać mieszkańców. Innym rozwiązaniem 

jest budowa tańszych mieszkań na sprzedaż w partnerstwie publiczno-prywatnym. Miejsca 

pracy są zapewnione dzięki kilku dużym zakładom i wielu mniejszym. Trzecim elementem 

służącym zatrzymaniu ludzi w mieście jest zapewnienie atrakcyjnej oferty. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zaznaczyła, że w dużych zakładach pracy zawsze będzie rotacja pracowników i zapewnianie 

tańszych mieszkań własnościowych nie byłoby dobrym rozwiązaniem. Lepiej takie 

mieszkania taniej wynajmować. Jeśli pracodawcy będzie zależało na utrzymaniu dobrego 

pracownika, to dołoży do utrzymania mieszkania.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

oznajmił, iż trwają zaawansowane rozmowy z Powiatem Oleckim na temat przejęcia przez 

gminę dróg powiatowych w mieście oraz przekazania dróg gminnych powiatowi –  

na zasadzie wymiany, by rozwiązać problemy z ich utrzymaniem. Jeśli samorządy dojdą 

do porozumienia, to na sesję w sierpniu zostanie przedłożony stosowny projekt uchwały.  

Trzeba mieć świadomość, że jeśli gmina przejmie drogi od powiatu i będzie je utrzymywać 

zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców, to będą kolejne wydatki.  

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

odnośnie zasobu mieszkaniowego gminy stwierdził, że posiada ona 22 budynki komunalne. 

Ponad 140 budynków jest we władaniu wspólnot mieszkaniowych. Łącznie jest ponad 400 

mieszkań. W jego ocenie nie należy ich sprzedawać, zaś mieszkania komunalne przekształcać 

na socjalne, by nie płacić odszkodowania za niezapewnienie lokalu socjalnego.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podkreśliła, iż wiele wniosków do budżetu nie zostało uwzględnionych. Budżet został 

wykonany w ramach środków, jakie były. Poddała pod rozwagę, by planując budżet  

na kolejny rok brać pod uwagę nie tylko nowe wnioski, ale też z lat ubiegłych.   
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Przypomniała też, że wielokrotnie był zgłaszany wniosek o uchwalenie wieloletniego planu 

inwestycyjnego.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek, aby konstruując projekt budżetu gminy Olecko  

na kolejny rok brać pod uwagę wnioski zgłaszane przez mieszkańców we wcześniejszych 

latach, a które do tej pory nie zostały uwzględnione.   

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

oznajmił, iż wnioski złożone do budżetu na 2018 r. opiewały na kwotę ok. 20 mln zł, 

a do podziału na zadania było ok. 3 mln zł. Ma świadomość, że potrzeby są ogromne, ale nie 

zawsze wszystkie uda się zrealizować. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że zawsze jest składana deklaracja, iż jeśli w trakcie roku budżetowego pojawią się 

wolne środki, to część wniosków jest uwzględnianych. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała o przebudowę oświetlenia w mieście oraz podjęcie wieloletniego planu 

inwestycyjnego, czy zostanie on sporządzony jeszcze w tym roku.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

zaznaczył, iż realizacja zadań inwestycyjnych jest uzależniona od pozyskania przez gminę 

środków zewnętrznych.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wtrąciła, że plan jest jednym z podstawowych dokumentów w innych samorządach.   

 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

 

 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017 rok 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za 2017 rok. 

 

 

 projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka. 

 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, iż wszystkie sprawy wniesione radni otrzymali pocztą elektroniczną. 
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Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Wolne Wnioski. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła następujące wnioski: 

 zwróciła się z prośbą o uprzątnięcie terenu przy ul. 1 Maja w stronę ul. Wąskiej oraz 

przycięcie krzewów, 

 wnosi o intensywniejszą pielęgnację terenów zielonych, w tym przycięcie krzewów 

oraz zasilenie roślin nawozami, 

 prosi o właściwe utrzymanie terenu zielonego wokół pomnika Papieża Jana Pawła II, 

gdyż właściwy dąb jest słaby, tablica brudna inne rośliny mało okazałe i nie 

nawożone. 

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

                                                                                                

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

Przewodnicząca Komisji 

Maria Wanda Dzienisiewicz 

 

 

                                        

        

 


